

《肝炎快速檢測計劃》登記表格

背景資料

乙型肝炎是病毒性肝炎的一種。據統計，全球約有四億人口感染乙型肝炎，其中約有四份三的感染人口集中在東南亞地區；在香港便約有五十萬隱形肝炎帶菌者。香港肝壽基金希望透過提供免費肝炎檢測服務，走訪全港十八區，主動識別一些肝炎病患者，避免他們失去醫治的好機會，而引致日後發展為更嚴重的肝病。

活動內容

- 1) 是次檢測將以Determine™ HBsAg 2快速檢測進行，檢測內容為乙型肝炎表面抗原HBsAg。
- 2) 檢測需時約 5分鐘，全程取集血液樣本皆由註冊/登記護士負責，十分安全。
- 3) 檢測結果將於 3個工作天內以短訊 (SMS) 或 WhatsApp通知。
- 4) 證實為肝炎帶菌者可受發予檢測結果呈陽性的證明文件，方便日後作轉介專科之用，另外也會獲邀參加由肝臟專科教授提供的一次免費諮詢服務。
- 5) 乙肝帶菌者可以用半價優惠 (折實年費 HK\$25) 成為香港肝壽基金旗下互助小組「惜肝社」會員。
- 6) 會員除了可定期收到最新有關肝臟健康的醫學資訊外，亦會獲邀參加香港肝壽基金的各項活動，並可以優惠價格享用各項服務。
- 7) 收到陰性結果訊息後，快速檢測計劃後可用優惠價錢接受疫苗注射、脂肪肝及肝纖維化掃描檢測服務。

參加者資料 (*必須填寫)

編號 (由本會填寫)

中文姓名 _____ 英文姓名* _____ 性別* _____
年齡* _____ 出生日期 _____ (年/月/日) 身份證號碼* _____
手提電話* _____ 電郵地址 _____

居住地區*

中西區/東區/南區/灣仔區/九龍城區/觀塘區/深水埗區/黃大仙區/油尖旺區/離島區/葵青區/北區/
西貢區/沙田區/大埔區/荃灣區/屯門區/元朗區/其他: _____

出生地* 中國香港/中國內地/其他: _____

為什麼報名參加此計劃?* (請在圈內打勾, 可多選)

- ☐ 親近的人有乙型肝炎的病歷
- ☐ 親近的人有其他肝病的病歷
- ☐ 自己比較注重肝臟的健康
- ☐ 在網上或電視上看見“免費肝炎檢測”的宣傳
- ☐ 從區議員/關愛隊或其他機構得知“免費肝炎檢測”的消息

檢測結果(由本會填寫): 乙型肝炎帶菌者 () 非乙型肝炎帶菌者 () 檢測無效 ()

- 1) 香港肝壽基金只負責肝炎帶菌檢測事宜，有關其他健康問題，請向自己的家庭醫生尋求意見。
- 2) 香港肝壽基金保留修改任何安排及條件的權利。
- 3) 根據個人資料(私隱)條例第18條，第22條及附表1第6原則，參加者有權要求查閱或更改表格上的個人資料。
- 4) 香港肝壽基金將使用表格上的資料用作是次計劃的登記事宜及日後郵寄本會的資訊/刊物等。
- 5) 參加者同意香港肝壽基金透過WhatsApp或短訊向參加者發送信息。

申請人簽署
日期：



Hong Kong Liver Foundation

Unit 14/F A, Golden Goose Commercial Building,
438-444 Hennessy Road, Causeway Bay, Hong Kong
Tel: 2881 1100 Fax: 2504 5027 <http://www.liverfound.org.hk>

Hepatitis Rapid Testing Programme Registration Form

Background Information: Hepatitis B is a type of viral hepatitis. It is estimated that approximately 400 million people worldwide are infected with hepatitis B, with about three-quarters of these infections concentrated in Southeast Asia; in Hong Kong alone, there are approximately 500,000 asymptomatic hepatitis carriers. The Liver Foundation Hong Kong aims to proactively identify hepatitis patients by providing free hepatitis testing services, visiting all 18 districts of Hong Kong, and preventing them from missing the best opportunity for treatment and developing more serious liver diseases later.

Activity Details:

1. This test will be conducted using the Determine™ HBsAg 2 rapid test, which detects hepatitis B surface antigen (HBsAg).
2. The test takes approximately 5 minutes. Blood sample collection is handled safely by a registered nurse.
3. Test results will be sent via SMS or WhatsApp within 3 working days.
4. Those confirmed as hepatitis carriers will receive a certificate confirming a positive test result, facilitating future referrals to specialists. They will also be invited to a free consultation with a hepatologist.
5. Hepatitis B carriers can become members of the "Liver Care Society," a mutual aid group under the Hong Kong Liver Life Foundation, at a 50% discount (effective annual fee of HK\$25).
6. Members will receive regular updates on liver health medical information, be invited to participate in various activities of the Hong Kong Liver Life Foundation, and enjoy discounted services.
7. **Upon receiving a negative result, they can receive vaccinations, fatty liver scans, and liver fibrosis scans at discounted prices following the rapid testing program.**

Participant Information (*Required)

Code (Written by Association)

中文姓名	English Name*	Gender*
Age*	Birth date (y/m/d)	ID number
Telephone*	Email	

Area*

Central & Western District/Eastern District/Southern District/Wan Chai District/Kowloon City District/Kwun Tong District/Sham Shui Po District/Wong Tai Sin District/Yau Tsim Mong District/Islands District/Kwai Tsing District/North District/Sai Kung District/Sha Tin District/Tai Po District/Tsuen Wan District/Tuen Mun District/Yuen Long District/Other: _____

Place of Birth* Hong Kong, China/Mainland China/Other: _____

Why are you registering for this program?* (Please tick the boxes; multiple selections are allowed)

- ☐ A close relative has a history of Hepatitis B
- ☐ A close relative has a history of other liver diseases
- ☐ I am particularly concerned about my liver health
- ☐ I saw "Free Hepatitis Testing" online or on TV Promotional Information

☐ Information regarding the "Free Hepatitis Testing" was obtained from District Councillors/Caring Teams or other organizations.

Test Results (to be completed by the organization):

Hepatitis B carrier () Non-Hepatitis B carrier () Invalid test ()

The Hong Kong Liver Life Foundation is only responsible for hepatitis carrier testing. For other health issues, please consult your family doctor.

The Hong Kong Liver Life Foundation reserves the right to modify any arrangements and conditions.

In accordance with Sections 18 and 22 of the Personal Data (Privacy) Ordinance and Principle 6 of Schedule 1, participants have the right to request access to or modification of their personal data on the form.

The Hong Kong Liver Life Foundation will use the information on the form for registration purposes of this program and for mailing information/publications to the organization in the future.

Participants agree that the Hong Kong Liver Life Foundation may send messages to them via WhatsApp or SMS.

Sign here

Date: :